

MAZMUNY

B. Saparmyradow. Gahryman Arkadagymyzyň “Türkmenistan – Beýik Ýüpek ýolunyň ýüregi” atly eserinde žanrlaryň peýdalanylyşy.....	3
A. Gurbannazarowa. Günbatar Türkmenistandaky mazarüsti daşlardaky tagmalar.....	7
A. Nepesowa, G. Gylyjowa. Türkmen, iňlis we rus dillerinde affiksoidler	13
R. Rozyýew. Magtymguly Pyragynyň goşgularynda metaforalar.....	19
E. Bäşimowa. Düzümünde baglaýjy işlik bolan sözlemleri terjime etmegiň aýratynlyklary	25
G. Gylyjowa. Iňlis dili sapaklarynda tankyda ukyply pikirlenmäniň ösdürilmegi.....	30
G. Ýusupowa. Iňlis dili sapaklarynda sanly ulgamyň tutýan orny	35
A. Çaryýew, O. Şirliýewa. Energiýanyň alternatiw çeşmeleri dersi boýunça okuw-usuly toplumyny döretmegiň esaslary	40
A. Kadyrowa. Sungatda türkmen bedewiniň keşbi	45
A. Gurbanmämmadow, S. Tekemämmadowa, O. Ödäýewa. Sport – beden saglygynyň we ruhubelentligiň gözbaşy.....	50
M. Çuriýew, B. Saryýewa, M. Ataýew. STEM usulyýeti arkaly emeli aň döretmek.....	55
M. Hezretow. Eýeçilige garşy jenaýatlaryň deňeşdirme seljermesi	61
A. Mämmadow. Françaýzing şertnamasy – söwdany we hyzmatlary guramagyň amatly görnüşi	65
G. Saparow, G. Ýarbazowa, M. Çaryýewa. Milli ykdysadyýetde forsaýt usulyny peýdalanmagyň mümkinçilikleri.....	70
G. Akyýewa, E. Orazowa. Dolandyryş hasaba alnyşynyň obýektini kesgitlemegiň we toparlara bölmegiň nazary esaslary	74
B. Meredow. Maglumat-aragatnaşyk tehnologiýalarynyň gurluşyk pudagyň ösüşine täsiri	79
M. Orazbaýewa. Demrgazyk Türkmenistanyň şertlerinde güýzlük bugdaýyň sortlarynyň synaglary we netijeleri.....	84
K. Rozmetow, K. Kurbanow. Gowaçany damjalaýyn usulda suwarmagyň netijeliligi.....	90
A. Daňatarow, A. Saparmyradow. Türkmenistanyň şertlerinde agromelioratiw uniwersal maşynlaryň esasy görkezijileriniň nazary esaslandyrmasy	95
B. Durdyýew, O. Arzyamowa, A. Kerimowa. Türkmenistanda glisirrizin kislotasyny ösdürmegiň häzirki zaman ugurlary	101
G. Kerimow, T. Durdyýew. Alapakyryň dänesinden gury ekstraktyň innowasion usulda alnyşy.....	107
O. Geldiýewa. Ilatyň saglyk babatda sowatlylygyny ýokarlandyrmagyň keselleriň önüni almakdaky ähmiýeti.....	111
B. Kakabaýewa. Staphylococcus aureus-yn antibiotiklere durnukly şammlarynyň biologik häsiýetleri	115
K. Berdiýew. Ýiti koronar sindromyndan we koronar arteriýalaryň köpdamarlaýyn zeperlenmesinden ejir çekýän näsaglarda rentgenendowaskulýar barlag usullary.....	119

CONTENTS

B. Saparmyradov. Genre relations in the books of the Hero Arkadag “Türkmenistan – Beýik Ýüpek ýolunyň ýüregi” (“Turkmenistan – the heart of the Great Silk Road”).....	6
A. Gurbannazarova. The stigma on the stones of the tombstone.....	12
A. Nepesova, G. Gylyjova. Affixoids in Turkmen, English and Russian languages.....	18
R. Rozyev. Metaphors in Magtymguly Pyragi’s poems.....	24
E. Bashimova. The peculiarities of translating the sentences with linking verb from English into Turkmen.....	29
G. Gylyjova. Developing Critical Thinking while teaching English	34
G. Yusupova. The role of digital resources in English classes	39
A. Charyev, O. Shirliyeva. Methodological principles of creating a teaching-methods set during the lesson on alternative sources of energy in higher educational institutions	44
A. Kadyrova. Sign of beauty – turkmen horse	49
A. Gurbanmammedov, S. Tekemammedova, O. Odayeva. Sport is a source of physical health and spirituality	54
M. Churiyev, B. Saryyeva, M. Atayev. Creation of artificial intelligence using STEM methodology	59
M. Hezretov. Comparative analysis of property crimes	64
A. Mammedov. Franchise agreement is a convenient way to trade and organize services	69
G. Saparov, G. Yarbazova, M. Charyeva. Possibilities of using the Foresight method in the national economy	73
G. Akyeva, E. Orazova. Theoretical foundations for identifying and classifying a management accounting object.....	78
B. Meredov. Effect of Information and communications technologies on development of the building sector	83
M. Orazbavewa. Trials and results of winter wheat varieties in northern Turkmenistan	89
K. Rozmetov, K. Kurbanov. Efficiency of cotton irrigation by drip irrigation	94
A. Danatarov, A. Saparmuradov. Thorosis of the basic parameters of the analysis caution in the conditions of Turkmenistan.....	100
B. Durdyev, O. Arzyamova, A. Kerimova. Prospects for the development of glycyrrhizic acid production in Turkmenistan.....	106
G. Kerimov, T. Durdiyev. An innovative way to obtain dry extract from milk thistle grain	110
O. Geldiyeva. The role of health literacy in disease prevention	114
B. Kakabayeva. Antibacterial resistance and biological characteristics of the <i>Staphylococcus aureus</i> strain	118
K. Berdiyev. Methods of X-ray endovascular interventions in patients with acute coronary syndrome and multivessel lesions of the coronary arteries.....	124

СОДЕРЖАНИЕ

Б. Сапармырадов. Использование жанров в произведении Героя Аркадага “Türkmenistan – Beýik Ýüpek ýolunyň ýüregi” («Туркменистан – сердце Великого Шелкового пути»)	6
А. Гурбанназарова. Клеймо на надгробных камнях.....	12
А. Непесова, Г. Гылыджова. Аффиксоиды в туркменском, английском и русском языках.....	18
Р. Розыев. Метафоры в стихотворениях Махтумкули Фраги	24
Э. Бяшимова. Особенности перевода предложений с глаголом-связкой с английского языка на туркменский язык	29
Г. Клычева. Развитие Критического мышления при обучении английскому языку.....	34
Г. Юсупова. Роль цифровых ресурсов на занятиях английского языка	39
А. Чарыев, О. Ширлиева. Методические принципы создания учебно-методического комплекса на уроке по альтернативным источникам энергии.....	44
А. Кадырова. Образ туркменского скакуна в искусстве.....	49
А. Гурванмаммедов, С. Текемаммедова, О. Одаева. Спорт – источник физического здоровья и духовности	54
М. Чуриев, В. Сарыева, М. Атаев. Создание искусственного интеллекта с помощью методологии СТЕМ	60
М. Хезретов. Сравнительный анализ преступлений против собственности	64
А. Маммедов. Договор франчайзинга – удобный способ торговли и организации услуг	69
Г. Сапаров, Г. Ярбазова, М. Чарыева. Возможности использования метода Форсайта в национальной экономике.....	73
Г. Акыева, Е. Оразова. Теоретические основы идентификации и классификации объекта управленческого учета	78
Б. Мередов. Влияние информационно-коммуникационных технологий на развитие строительной отрасли.....	83
М. Оразбаева. Испытание в Северном Туркменистане сортов озимой пшеницы и их результаты	89
К. Розметов, К. Курбанов. Эффективность орошения хлопчатника капельным орошением.....	94
А. Данатаров, А. Сапармурадов. Теоретическое обоснование основных параметров для агрономелиоративных универсальных машин в условиях Туркменистана	100
Б. Дурдыев, О. Арзямова, А. Керимова. Перспективы развития производства глицирризиновой кислоты в Туркменистане	106
Г. Керимов, Т. Дурдыев. Инновационный способ получения сухого экстракта из зерна рапсоропши	110
О. Гельдиева. Роль грамотности по вопросам здоровья в профилактике заболеваний	114
Б. Какабаева. Антибактериальная резистентность и биологические характеристики штамма <i>Staphylococcus aureus</i>	118
К. Бердиев. Методы рентгенэндоваскулярных вмешательств у больных с острым коронарным синдромом и многососудистым поражением коронарных артерий.....	124